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PROTOKÓŁ NR XXIX/2021 

Sesji Rady Gminy Damnica 

w dniu 24 czerwca 2021 r. 

 

Na  stan 15 radnych obecnych było 14 radnych. 

Nieobecni radni – P. Cisek 

 

Przewodniczył – Kazimierz Kozina 

Protokółowała – Barbara Imińska 

 

Sesję Rady Gminy otworzył o godz. 12:00 Przewodniczący K. Kozina, który  po przywitaniu 

radnych i gości stwierdził quorum radnych do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy mają uwagi do 

przesłanego porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica złożył w dniu                 

21 czerwca 2021 r. wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały          

w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Damnica do kategorii dróg 

gminnych. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, kto z radnych jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad wnioskowanego projektu uchwały? 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek z dnia 21 czerwca 2021 r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały          

w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Damnica do kategorii dróg gminnych 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że wniosek z dnia 21 czerwca 2021 r. o wprowadzenie 

do porządku obrad projektów uchwał,  został przyjęty. 
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Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco; 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie i rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

2. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Damnica za 2020 rok: 

a) debata nad Raportem, 

b) projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy Damnica. 

3. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu za 2020 rok: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego za 2020 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2020 rok, 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego na 2020 rok, 

d) dyskusja nad sprawozdaniami, 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Damnica za rok 2020 wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Damnica za rok 2020. 

4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2020 rok: 

a) zapoznanie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Damnica o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2020 rok, 

b) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica 

za 2020 rok, 

c) dyskusja, 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 

2020 rok. 

5. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja z realizacji wniosków i interpelacji zgłoszonych w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na 

realizację Programu profilaktyki boreliozy obejmującego przeprowadzenie badań 

laboratoryjnych dla mieszkańców Gminy Damnica. 

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica 

na lata 2021 - 2029. 

11. Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Damnica 

w roku szkolnym 2021/2022. 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawowania pogrzebu przez Gminę 

Damnica. 

13. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Damnica do 

kategorii dróg gminnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie Sesji. 

 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż protokół z poprzedniej Sesji tj.  28 maja 2021r.   

został sporządzony, podpisany i opublikowany w BIP Urzędu Gminy Damnica. Radni nie 

wnieśli uwag do jego treści. 
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Ad. 2 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż kolejnym punktem porządku obrad jest 

rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Damnica za 2020 rok. 

 

Wójt Gminy Damnica zarządzeniem Nr 62/2021 z dnia 27 maja 2021 r. przedłożył Radzie 

Gminy Damnica Raport o stanie Gminy Damnica za rok 2020. 

Rada gminy rozpatruje raport podczas sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy 

w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium wójtowi.  Nad przedstawionym raportem 

przeprowadza się debatę. W tym temacie radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych. 

W debacie nad raportem o stanie gminy głos mogą zabierać również mieszkańcy gminy.        

W Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Damnica zamieszczono Raport wraz        

z informacją o debacie oraz kartą zgłoszenia udziału w debacie. 

Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos zobowiązany jest złożyć do Przewodniczącego Rady 

Gminy pisemne zgłoszenie poparte podpisami, co najmniej 20 osób. 

Zgłoszenia te mieszkańcy gminy zobowiązani są złożyć najpóźniej w dniu poprzedzającym 

dzień, na który zwołana została sesja, podczas której ma być przedstawiony raport o stanie 

gminy tj. do 23 czerwca 2021r.   

Mieszkańcy Gminy do dnia wczorajszego nie zgłosili się do udziału w debacie.  

 

Raport o stanie Gminy Damnica za 2020 rok stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący K. Kozina otworzył debatę nad Raportem o stanie Gminy Damnica              

za 2020 rok. 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż Raport zawiera wszystkie niezbędne informacja na 

temat Gminy Damnica. Przedstawione zostały bardzo czytelnie i obrazowo, zawiera wiele 

tabel i wykresów. Raport został sporządzony zgodnie z sugestiami radnych zgłoszonymi w 

debacie nad Raportem za 2019 rok. 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że Raport jest znacznie lepszy jakościowo niż poprzedni. 

Został sporządzony czytelnie i przejrzyście np. dział pomoc społeczna. Również bardzo 

dokładnie opisany został dział związany z ochroną środowiska i gospodarki odpadami.  

Brakuje jednak pewnych danych finansowych, które zawarte są w sprawozdaniu z wykonania 

budżetu. Uważa, że dane finansowe winne znaleźć się także w Raporcie, aby wszystkie dane 

były w jednym dokumencie, gdyż będzie to czytelniejsze dla mieszkańców. Ponadto powinna 

znaleźć się informacja o zadłużeniu gminy. Radni otrzymali te dane w sprawozdaniu 

natomiast mieszkańcy także powinni otrzymać taką informację. Brakuje także wytycznych, 

które określałyby kierunki rozwoju naszej gminy na przyszły rok. 

Skarbnik J. Michalska wyjaśniła, iż Raport i sprawozdanie są to dwa odrębne dokumenty. 

Obowiązujące przepisy nie obligują do szczegółowego opisania w Raporcie wykonania 

budżetu gminy a wręcz zaleca się, aby w Raporcie nie opisywać szczegółowo finansów 

gminy, tym bardziej je równocześnie na sesji przyjmowane jest sprawozdanie z wykonania 

budżetu. Sprawozdanie z wykonania budżetu zamieszczone zostało w BIP Urzędu Gminy i 

jest dostępne dla mieszkańców. 



4 
 

Radca prawny M. Pryputniewicz zwrócił uwagę, że Raport nie może zawierać wskazówek na 

przyszłość, musi spełniać wymogi ustawowe. Zgodnie z ustawą Raport jest podsumowaniem 

działalności ubiegłorocznej i nie może zawierać wytycznych na przyszłość. Inne uchwały np. 

strategia rozwoju gminy, to akt skierowany na przyszłość i w nim określa się kierunki 

rozwoju gminy. 

Radna I. Mędrkiewicz poinformowała, iż nie miała na myśli opisowej strony finansów gminy 

tak jak w sprawozdaniu tylko krótką informację bez opisu tj. ile i jakich mamy zadłużeń, ile 

pozostało po poprzednikach, ile zaciągnęła nasza rada. Brakuje także przedstawienia tego, co 

jest dobre i tego, co powinniśmy jeszcze zrobić. Każdy raport winien kończyć się 

stwierdzeniem minusów i plusów. Minusy to stan, który się stwierdza na dany rok, czyli to, co 

jest i czego brakuje. Stanowi to wówczas o tym, co będziemy zrobić, co musimy robić, bo      

o tym Rada decyduje. 

Zastępca Wójta G. Kiczmachowski zwrócił uwagę, że tak jak to wcześniej stwierdzili to radca 

prawny i Skarbnik, są to suche fakty, jeżeli chodzi o raport z działalności wójta w poprzednim 

roku, który dziś podlega ocenie. Wnioski tudzież plusy czy minusy radna  I. Mędrkiewicz 

winna sama wyciągnąć czytając Raport i ewentualnie podczas działalności w tym roku 

zgłaszać inicjatywy w tym zakresie. 

Radna S. Seweryńska, jako przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społeczno-Socjalnych 

wyraziła pozytywną opinie Komisji o Raporcie za 2020 rok.  Raport zawiera niezbędne 

informacje, które zostały przedstawione w sposób bardzo czytelny. Na uwagę zasługuje fakt 

wyszczególnienia wszystkich uchwał, które podjęła Rada wraz z ich realizacją. Raport jest 

obrazem pracy Wójta Gminy, Rady Gminy i wszystkich urzędników. Cie4szy fakt, że            

w naszej gminie robi się tyle dobrego. 

Wójt Gminy A. Kordylas podziękował za dobre słowa na temat Raportu. Raport zgodnie         

z ustawą o samorządzie gminnym jest podsumowaniem działalności Wójta Gminy. Raport 

sporządzony został przez zespół pracowników. Podziękował Pani Izabeli Rak, która stworzyła 

pewną wizję bardzo krótkiego i kompleksowego przedstawienia faktów. Oczywiście wzięto 

pod uwagę uwagi zgłoszone wcześniej przez  radnych, aby Raport miał mniej części opisowej 

a bardziej skupiał się na faktach i liczbach. Wójt podziękował wszystkim, którzy pracowali 

nad Raportem a przede wszystkim tak jak powiedziała radna S. Seweryńska podziękował 

radnym. Rada podjęła aż 114 uchwał, co wskazuje na olbrzymią pracę wszystkich. Należy 

także spojrzeć na pracę samego Urzędu Gminy. Przez 5 miesięcy tego roku do Urzędu 

wpłynęło 3877 pism, odpowiedzi udzielono na 1005 pism. Jest to obraz, jaką niewielka 

gmina, niewielka ilość pracowników wykonuje pracę. Przez pryzmat obecnych 5 miesięcy 

widać ogrom pracy, jaką wykonuje Urząd. Oczywiście tak jak wspomniała radna I. 

Mędrkiewicz są działy czy obszary, z których nie jesteśmy zadowoleni i monitorujemy je, 

stąd ta dyskusja. Wójt podziękował za krytyczne uwagi. Ważna jest również działalność 

wszystkich instytucji gminnych. Wójt jeszcze raz podziękował wszystkim, którzy pracowali 

nad Raportem a także podziękował za słowa pozytywne jak i uwagi krytyczne. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały w sprawie 

wotum zaufania dla Wójta Gminy Damnica i ogłosił wynik głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Damnica wotum zaufania 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Jarzmicki Marcin, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/306/2020 w sprawie wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2020 rok 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż sprawozdania finansowe oraz sprawozdanie       

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego za 2020 rok radni 

otrzymali. Sprawozdania zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy. 

Sprawozdania stanowią załączniki nr 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik Gminy o zapoznanie Rady z opinią 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Damnica za 2020 rok. 

 

Skarbnik J. Michalska odczytała Uchwałę nr 089/g220/R/I/21 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2021 r. w sprawie opinii        

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Damnica za 2020 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego i objaśnieniami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Damnica za 2020 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu i ogłosił wynik 

głosowania: 
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Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżety za 2020 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Jarzmicki Marcin,  Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/307/2021 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2020 rok została podjęta. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 2020 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż radnym przekazany został wniosek Komisji 

Rewizyjnej z dnia 26 maja 2021 r. o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Damnica za 

2020 rok. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Komisji Rewizyjnej o przedstawienie opinii RIO      

w Gdańsku o wniosku Komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica 

za 2020 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Z. Kaźmierski odczytał Uchwałę Nr 076/g220/A/III/21 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 2 czerwca 2021 r.              

w sprawie pozytywnej opinii wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Damnica w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Damnica z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Damnica za 2020 rok  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek  

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/308/2021 w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Damnica za 2020 rok została podjęta. 

 

Wójt A. Kordylas podziękował Radzie Gminy za udzielone absolutorium oraz za 

merytoryczną i efektywną współpracę. Podziękował przede wszystkim za zaufanie, jakie 

otrzymał od Rady Gminy. 

Wójt A. Kordylas podziękował Skarbnik Gminy J. Michalskiej, która jest bardzo skrupulatna 

w zarządzaniu budżetem gminy. 

 

Przewodniczący K. Kozina w imieniu Rady Gminy pogratulował Wójtowi A. Kordylasowi 

oraz Skarbnikowi Gminy J. Michalskiej uzyskania absolutorium i wręczył bukiety kwiatów. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 6 

Radni nie zgłosili interpelacji i wniosków w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 7 

Wójt Gminy A. Kordylas przedstawił informację o bieżącej realizacji inwestycji gminnych. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Radna I. Mędrkiewicz zwróciła się z pytaniem, czy projekt, który został wykonany                  

w poprzedniej kadencji na zagospodarowanie trójkąta pomiędzy ulicą Konopnickiej a ulicą 

Witosa w Damnicy może zostać wykorzystany? 
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Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, że projekt ten nie został zatwierdzony przez powiat, 

gdyż pewne obiekty były np. murowane a ścieżki z polbruku. Dlatego należy stworzyć coś, co 

zostanie zatwierdzone. Jest już zgoda na przebudowę wg nowej koncepcji. To nie jest projekt 

tylko koncepcja.  

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na 

realizację programu profilaktyki boreliozy obejmującego przeprowadzenie badań 

laboratoryjnych dla mieszkańców Gminy Damnica 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały  i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na 

realizację programu profilaktyki boreliozy obejmującego przeprowadzenie badań 

laboratoryjnych dla mieszkańców Gminy Damnica  

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/309/2021 w sprawie  udzielenia 

Powiatowi Słupskiemu pomocy finansowej na realizację programu profilaktyki boreliozy 

obejmującego przeprowadzenie badań laboratoryjnych dla mieszkańców Gminy Damnica, 

została podjęta. 

 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 rok. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy  w dniu 23.06.2021 r. złożył 

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 
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Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

 

Radna I. Mędrkiewicz stwierdziła, że nie ma uwag do przedstawionej autopoprawki. Jednak 

chce zwrócić uwagę na to, iż wprowadzając do budżetu inwestycję budowy świetlicy             

w Karzniczce należy wziąć pod uwagę koszty z tym związane a także fakt, że po 

wybudowaniu trzeba będzie tę świetlicę wyposażyć i utrzymać. Czy w przyszłości świetlica 

będzie efektywnie wykorzystana? Jeżeli inwestycja ma być realizowana tylko dla kosztów, 

jakie gmina poniesie to należy to przemyśleć. Mimo uzyskania dofinansowania będzie to duże 

obciążenie dla gminy. Czy zostało to dobrze przemyślane? 

 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie zgłoszonej autopoprawki        

i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, 

Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

PRZECIW(1) 

Monika Hetnarowicz 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że autopoprawka Wójta Gminy z dnia 23.06.2021r. 

została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/310/2021 w sprawie zmian                

w budżecie Gminy Damnica na 2021 r. została podjęta. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2021-2029 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż Wójt Gminy Damnica w dniu 23.06.2021 r. 

złożył autopoprawkę do projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się do Skarbnik J. Michalskiej o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik J. Michalska odczytała autopoprawkę do projektu uchwały złożoną przez Wójta 

Gminy. 

Autopoprawka stanowi załącznik nr 10  do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy autopoprawka wymaga dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej autopoprawki. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie zgłoszonej autopoprawki        

i ogłosił wynik głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Damnica na lata 2021 - 2029 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Marcin Jarzmicki, Zbigniew Kaźmierski, Kazimierz Kozina, 

Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, Paweł Obert, Patryk Pałucki, 

Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech Wilkowski 

PRZECIW(1) 

Monika Hetnarowicz 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 
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Przewodniczący K. Kozina stwierdził, że autopoprawka Wójta Gminy z dnia 23.06.2021r. 

została przyjęta. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu i ogłosił wynik 

głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na 

lata 2021-2029 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/311/2021 w sprawie zmian                

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Damnica na lata 2021-2029  została podjęta. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Damnica       

w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Damnica w 

roku szkolnym 2021/2022 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/312/2021 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Damnica w roku szkolnym 2021/2022, została 

podjęta. 

 

Ad. 12 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawowania pogrzebu przez Gminę Damnica. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 

Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały i ogłosił 

wynik głosowania: 

 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawowania pogrzebu przez Gminę Damnica. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/313/2021 w sprawie ustalenia 

sposobu sprawowania pogrzebu przez Gminę Damnica, została podjęta. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Damnica do 

kategorii dróg gminnych. 

 

Przewodniczący K. Kozina poinformował, iż projekt uchwały został omówiony na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy. 
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Przewodniczący K. Kozina zwrócił się z pytaniem do radnych, czy projekt uchwały wymaga 

dodatkowych wyjaśnień? 

Radni nie zgłosili pytań w przedmiocie projektu uchwały. 

Przewodniczący K. Kozina zarządził głosowanie w przedmiocie projektu uchwały  i ogłosił 

wynik głosowania: 

Głosowano w sprawie: 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg położonych na terenie Gminy Damnica do 

kategorii dróg gminnych. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Tadeusz Bubniak, Ewa Diegner, Monika Hetnarowicz, Marcin Jarzmicki, Zbigniew 

Kaźmierski, Kazimierz Kozina, Wanda Kucharska, Łukasz Malinowski, Iwona Mędrkiewicz, 

Paweł Obert, Patryk Pałucki, Sławomira Seweryńska, Agnieszka Szarłot-Dietrich, Wojciech 

Wilkowski 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Cisek 

 

Przewodniczący K. Kozina stwierdził, iż uchwała Nr XXIX/314/2021 w sprawie zaliczenia 

dróg położonych na terenie Gminy Damnica do kategorii dróg gminnych, została podjęta. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący K. Kozina podziękował radnym za to, że po dwóch i pół roku wspólnej 

współpracy ta współpraca układa się coraz lepiej. Poinformował także uczestniczących          

w sesji Panie i Panów sołtysów a także mieszkańców, którzy śledzą obrady sesji, że to nie 

wygląda tak, że na Sesji nie ma żadnej dyskusji. Radni pracują w komisjach i podczas 

posiedzeń komisji omawiają i dyskutują nad przedłożonymi projektami uchwał. Dyskusje 

bywają burzliwe ale merytoryczne i rzeczowe i za to Przewodniczący  radnym bardzo 

podziękował. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas przekazał informację, iż Gmina otrzymała 10.000 zł. na promocję 

programu szczepień. Środki te można wykorzystać na dowolną formę promocji. Niektóre 

gminy organizują koncerty, opłacają artystów. Znając obecną sytuację część mieszkańców 

przyjdzie na taki koncert a część nie przyjdzie. Dlatego jest propozycja, aby te 10.000 zł 

rozdysponować na wszystkie sołectwa. Tym bardziej, że sołectwa nie mają w tym roku 

funduszu sołeckiego. Państwo sołtysi do połowy lipca zgłoszą propozycję, co chcieliby           

w ramach otrzymanych środków zorganizować. Należy tylko opracować kryteria podziału 

tych środków, wstępnie można przyjąć, że będzie to kwota 500 – 800 zł. na sołectwo. 

Kolejna informacja taka, że w każdej miejscowości planuje się postawienie tablicy 

informacyjnej o danej miejscowości. W niektórych miejscowościach tablice takie już są 

umieszczone. Wójt podziękował Pani Dyrektor ZGK A. Winsztal za pomoc w posadowieniu 

tych tablic. Tablice wykonane zostały przez miejscowego rzemieślnika Z uwagi na 
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ograniczone środki w budżecie do pozostałych miejscowości tablice zakupione zostaną          

w przyszłym roku. 

 

Radny W. Wilkowski zaprosił zebranych na zawody Street Workout, które odbędą się jutro   

w Słupsku, gdzie gminę Damnica będzie reprezentował jeden z organizatorów zawodów       

w Bobrownikach. Podziękował Wójtowi za wsparcie oraz wszystkim jednostkom, które 

wsparły inicjatywę. Radny zwrócił się do Wójta z pytaniem, czy mógłby w jakikolwiek 

sposób wpłynąć na właściciela gruntów w parku w Bobrownikach? Od kilkunastu miesięcy 

toczy się procedura wycięcia drzew. Usychają kolejne drzewa. Drzewa są w zasięgu 

chodnika, w ciągu pieszym. Nie można czekać aż stanie się nieszczęście. W rozmowie            

z pracownikiem Urzędu Gminy odpowiedzialnym za te sprawy radny uzyskał informację, że 

jakiś czas temu właściciel stwierdził, że konserwator zabytków utrudnia wycinkę. To są suche 

drzewa i stwarzają zagrożenie dla pieszych. 

Radny zwrócił się także do Dyrektor ZGK o wykoszenie placów rekreacyjnych przed 

wakacjami. Ponadto radny prosi o zakończenie prac na przystanku. 

 

Sołtys W. Francuz poruszył następujące kwestie: 

1) w informacji z realizacji inwestycji przedstawionej przez Wójta Gminy nie ma nic na 

temat budowy drogi powiatowej Bobrowniki – Dąbrówka. Wójt obiecywał, że powiat     

w tym roku rozpocznie budowę a w informacji Wójt nawet nie wspomina o tej drodze, 

2) wszędzie przy drogach powiatowych wykaszane są pobocza, natomiast przy drodze 

Bobrowniki – Dąbrówka nie są wykaszane. Droga ta jest w bardzo złym stanie to jeszcze 

nie można zjechać na pobocze, bo są zarośnięte, 

3) Zarząd Dróg Powiatowych jest instytucją niepotrzebną. Prace remontowe przez nich 

wykonywane są niedokładnie a szczególnie łatanie dziur. Jest to marnowanie pieniędzy. 

Brak nadzoru i kontroli wykonanych prac, 

4) woda w miejscowości Dąbrówka spełnia normy do spożycia, wszystkie składniki są         

w normie tylko jednej normy nie spełnia tj. smakowej. Nikt nie chcą tej wody pić i nie 

będą jej pili. Chlorowanie poprawi jakość na krótki czas. Woda nie nadaje się do picia. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odniósł się do kwestii poruszonych przez sołtysa W. Francuza. 

1) Inwestycja budowy drogi powiatowej Bobrowniki-Grapice jest inwestycją powiatową        

i uwagi należy zgłaszać do radnych powiatowych. Na poprzedniej Sesji prowadzono 

rozmowę m.in. na temat tej drogi. Informacja, która przedstawił Wójt dotyczy inwestycji 

gminnych. Gmina zabezpieczyła w budżecie środki finansowe na udział w budowie tej 

drogi a także na drogą powiatową przez Starą Dąbrowę. 

2) Zanieczyszczenie wody w Dąbrówce bakterią coli spowodowane jest przede wszystkim 

przez samych mieszkańców, ponieważ część mieszkańców w ogóle nie wywozi szamba    

a ścieki wsiąkają w glebę i przenikają do wód. Ponieważ Gmina posiada dokumentację 

wystąpiono do wszystkich mieszkańców, którzy nie są podłączeni do kanalizacji                

o przedstawienie dokumentu potwierdzającego, co robią ze ściekami. Okazało się, że 

większość tych osób nigdy nie wywoziło szamba i nie robią tego do dziś. Więc, co robią 

ze ściekami? Gdzieś te ścieki są  odprowadzane, prawdopodobnie dochodzą do ujęcia 

wody i trwa to od dziesiątek lat. Stąd każdego roku problemy z woda w Dąbrówce mimo, 
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iż studnia jest dosyć głęboka. Podczas spotkania z sołtysem W. Francuzem Wójt 

przekazał informację, że wystąpi do Rady Gminy o środki na budowę nowego ujęcia 

wody w Dąbrówce. To nie Wójt, nie radni tylko sami mieszkańcy zatruwają sobie studnię. 

Każdy wie skąd bierze się bakteria coli. Mieszkańcy wiedzą, kto zatruwa studnię i nic        

z tym nie robią. 

 

Dyrektor ZGK A. Winsztal wyjaśniła, że woda w Dąbrówce spełnia wszystkie wymogi 

inaczej Sanepid nie wydałby decyzji dopuszczającej ją do spożycia. Niestety z jakichś 

nieznanych przyczyn bakteria coli przedostaje się do tego ujęcia i jest to zawsze w tym 

samym czasie, czyli w okresie wiosennym, kiedy ludzie pozbywają się nieczystości płynnych 

ze zbiorników przydomowych i wylewają je na pola, co w efekcie zanieczyszcza ujęcie wody. 

Zakład Gospodarki Komunalnej ani Wójt ani radni nie maja na to wpływu. Mieszkańcy 

musza sami o to dbać. W chwilo obecnej są pozytywne decyzje Sanepid-u, które 

potwierdzają, że woda jest zdatna do spożycia. Sieć jest stara ale to nie jest przyczyną 

pojawienia się bakterii coli. W tym przypadku może być przekroczenie żelaza, może być 

mętność ale nie będzie bakterii coli. Hydrofory nie mają nic wspólnego z bakteria coli            

w wodzie, pojawiła się w studni. Bakteria coli powstaje z odchodów a nie z rozkładu metalu 

lub plastiku. Próby wody do badania pobierane były ze studni i z hydroforni a bakteria coli 

pojawiła się już na etapie studni. 

 

Radny Ł. Malinowski zaproponował, że jeżeli osoba odpowiedzialna za tablice informacyjne 

skontaktuje się z nim wówczas spróbuje w jakiś sposób przyspieszyć montaż tablicy na 

terenie swojego okręgu wyborczego. Można po prostu  wykonać z lokalnymi 

przedsiębiorcami ramy metalowe w takim standardzie, jaki obowiązuje na terenie gminy i uda 

się przyspieszyć montaż jeszcze w tym roku. 

 

Wójt Gminy A. Kordylas odpowiedział, że rama nie musi być wykonana wg standardu. 

Chodzi o to, aby nie była to tablica jakaś prosta ale żeby miała jakiś wygląd. Może być 

wykonana wg wzoru gminy ale nie koniecznie. Jeżeli środki na to pozwolą do końca roku      

w każdej miejscowości tablice zostaną zamontowane.  

 

 

Ad. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 14:07 Przewodniczący K. Kozina 

zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy Damnica. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała        Przewodniczący 

Barbara Imińska       Kazimierz Kozina  

 


